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Frågor med anledning av Äldreomsorgslyftet 

Den 12 maj presenterade regeringen och dess samarbetspartier ett Äldreomsorgslyft 
som ger anställda inom äldreomsorgen en möjlighet att utbilda sig till vårdbiträde eller 
undersköterska på betald arbetstid. Vårdföretagarna är positiva till grunderna i 
förslaget.  

Äldreomsorgen står inför stora utmaningar när det gäller kompetensförsörjningen under 
kommande år. Samtidigt har nu många sökt sig till äldreomsorgen under kort tid, bland 
annat till följd av att efterfrågan på arbetskraft minskat i andra sektorer. Att ta tillvara på 
det intresse som nu visas kommer att tjäna svensk äldreomsorg väl under kommande år.  

Vårdföretagarna välkomnar att regeringen uttryckt en ambition om att medarbetare 
inom privat äldreomsorg ska omfattas av satsningen. Det  kvarstår emellertid en rad 
frågor om hur detta ska ske. Enligt uppgifter i media (TT 17/5 2020) uppger 
socialministern att det kan förutsätta ett avtal med en arbetstagarorganisation. 
Vårdföretagarna vill med anledning av detta be om följande förtydliganden: 

- Vilken typ av avtal är det som avses? 

- Kommer regeringen ställa några krav på form och innehåll i avtalet? 

- Är stödet förenat med några andra typer av villkor?  

Vårdföretagarna ser fram emot ett skyndsamt svar på dessa frågor. Vi bistår gärna i 
fortsatta diskussioner i utformningen av satsningen för att utfallet ska bli det bästa 
möjliga.   
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